
Skolebestyrelsesmøde onsdag d. 21. september 2022 kl. 17.00-18.45 på Højgårdskolen 

 

 

Vi starter med lidt at spise! 

 

Mødeleder: Mette 

 

Ordstyrer: Nanna 

 

Afbud: Mette Helms 

 

 

Dagsorden: 

 

44/2022 Godkendelse af referat fra sidste gang 

Godkendt  

 

45/2022 Nyt fra elevrådet – som har konstitueret sig.   

Formand og næstformand er elever fra 6. årgang. Der er elever der er blevet indkøbere, hvis der 

mangler noget i Guffen. 

I bestyrelsen er der ligeledes tre elevrådsrepræsentanter, som er repræsenteret. 

Elevrådsmøde i dag: Der er ønsker til placering af antoniusvægge: På den gamle p-plads, mellem 

nye p-plads og ”vild med vilje”- bjerget, samt ved siden af multihuset. 

I uge 41 er Guffen lukket pga. emneuge i bygningen.  

Elevrådet spørger, om de må sælge pebernødder til jul? Elevrådet vil gerne prøve at sælge rug-

brødschips, hvor de selv laver det. Bestyrelsen synes begge dele er en god idé. 

Det går godt med skolemad. Der er mange der bestiller skolemad og elevrådet sætter maden frem 

til de øvrige elever.  

 

Til orientering og beslutning 

 

Punkterne 39/40/41 blev udsat på sidste møde: 

 

39/2022 Alternative dage – hvilke tilbud har vi som skole til forældre og familie. Hvordan 

undgår vi at det bliver et pres at skulle møde op til arrangementer? 

Ledelsen laver et skriv ud til alle forældre om, hvornår vi som skole lægger vægt på, at forældrene 

prioriterer et arrangement. OBS på at man altid er velkommen, men det er ingen forventning. 

 

40/2022  Orientering om proces omkring vision, børnesyn og værdier. 

 UDSÆTTES IGEN TIL MØDET I OKTOBER 

 

41/2022 Den nationale trivselsundersøgelse 

Hvad siger den om Højgårdskolens elevtrivsel?  

 UDSÆTTES IGEN TIL MØDET I OKTOBER  

Punkterne 40 og 41 udskydes til den 13/10 2022 

 

46/2022 Tilbagemeldinger fra forældremøderne 

 Hvad har I hør/oplevet? 



 Fungerer det med power point?  

0. årg. – Et rigtig godt forældremøde med flot opbakning. Kan græsset ud til Vesterlindvej blive 

klippet lidt oftere? Det vil give et bedre udsyn, når man skal køre fra P-pladsen. 

1. årg. – Var et rigtig godt møde, hvor lærerteamet gjorde det rigtig godt. Godt program.  

2. årg. – Super godt forældremøde med et top engageret lærerteam og et godt program. Der var lidt  

              omkring fællestimer, som Anne tager med til teamet og så var der lidt snak om trafik. 

3. årg. – Det var et rigtig godt forældremøde med god stemning. Der var ingenting med tilbage til    

              bestyrelsen. 

4. årg. – Her var der lidt snak om trafik (Høgild) – Rikke vil se om hun kan låne en CO2 måler.  

              Morten og Mette beslutter om bestyrelsen følger op på bustrafikken til Høgild. Der har væ-

ret en del kontakt ml. skole og skolebuskørslen.  

5. årg. – Her var de til mødet delt i 3. hold. Det var en rigtig god idé. Skal meddelelser fra skolebe-

styrelsen differentieres fra indskoling til mellemtrin? 

6. årg. – Mødet var todelt, lærerne havde den ene del og forældrerådet den anden del.  

              Forældrerådet: Hvordan kan man få en god klassekultur blandt forældre og børn? – Her 

blev der foreslået arrangementer for alle. De var delt i grupper, således alle var in-

volveret. Kan man lave en kultur på alle årgange omkring ovenstående? 

På 6. årg. talte de meget om, hvorfor Højgårdskolen som den eneste ikke skal til 

Bornholm, når LÆS og Lind skole tager afsted. Bestyrelsen har haft det oppe at vende 

og er enige i, at skolen skal være gratis. Bornholm er en dyr tur. 

Køres der for stærkt på Vesterlindvej? Morten undersøger, om vi kan få en trafikmåler ud.  

 

47/2022 Meddelelsesbogen 

 Det nuværende skoleår afløses elevplanen af meddelelsesbogen.  

 Vi starter med et ”øve” år – hvor vi som skole er nysgerrige på hvad der giver mening.  

 Mål med meddelelsesbogen er: 

 ”En styrket evaluering og feedback kultur på skolen” 

  ”Et styrket dialogværktøj mellem lærer, elev og forældre” 

 Debat:  

Hvad oplever I som forældre er det vigtigste i jeres møde med skolen og i jeres kom-

munikation med lærerteamet omkring jeres barns faglige og sociale trivsel og udvik-

ling?  

Meddelelsesbogen er en afløser for elevplaner. Målet er at få et godt redskab, som kan bruges af 

alle lærere, elever, forældre. Hvad betyder ”Elevens alsidige udvikling? Hvad vil vi gerne lægge 

vægt på, på Højgårdskolen? Der vil komme et input fra ledelsen og lærerne, som bestyrelsen skal 

være med til at tage stilling til. – Keep it simple - 

-Punktet udsættes til næste gang- 

 

48/2022 Økonomi 

Der trækker lidt sorte skyer op kommunalt omkring budget 2023. 

Hvor er vores glasgang? 

Hvilke konsekvenser kan det få på vores skole 

Der er indgået budgetforlig i kommunen, som skal indeholde besparelser for alle udvalg. Desuden 

er der en ukendt faktor – forbrugsafgifterne el, vand og varme? 

Hvordan der skal spares ved vi ikke endnu, men det bliver på folkeskoleområdet, der skal spares. 

(Budgetforlig vedhæftes referatet) 

Status på glasgangen – Vi ved ikke om glasgangen er på budgettet? 

 



 

 

49/2022 Nyt fra formanden:  

Intet nyt  

Nyt fra ledelsen:  

 

 

50/2022 Eventuelt 

Sidste år blev der uddannet 4 elevundervisningsmiljøsrepræsentanter. I år skal Signe på kursus med 

samme elever også ang. elevundervisningsmiljø.   

 

Med venlig hilsen  

 

    Mette og Morten (51491091) 

 

Ref. Christine Johannsen 


